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Natrag

Vau park u porečkom naselju Finida

Silva Servatzy i Sanja Arnold

Dvije godine kasnije: Korak bliže kompromisu za
Vau park Finida

Poreština, 30.11.2020. (14:10)

Napisala i snimila: Kristina Flegar

Vau park na ulazu u porečko naselje Finida, namijenjen za igru i
druženje pasa (i njihovih vlasnika), ni gotovo dvije godine nakon
početka uređenja nije do kraja dovršen ni službeno otvoren.
Unatoč tome, korisnici iz raznih dijelova grada ga redovito
posjećuju. Prema informacijama koje smo dobili, ovih je dana u
gradskoj upravi održan sastanak na kojem su, konačno, postavljeni
dobri temelji za kompromis svih uključenih strana te službeno
otvaranje parka s potpunom opremom. Zajedno su razgovarali
predstavnici Grada Poreča, Marino Ritoša u ime nezadovoljnih
stanovnika Finide te Sanja Arnold i Silva Servatzy, predsjednica i
dopredsjednica porečke Udruge za zaštitu životinja SOS Šape.
Grad je ovu investiciju na javnoj površini pokrenuo krajem 2018.
godine, uz veliko odobravanje vlasnika pasa, udruga za zaštitu
prava životinja i svih onih koji zagovaraju uređen život u urbanoj
sredini, a koji, osim ljudi, uključuje i njihove ljubimce. No, vrlo je
brzo uređenje stopirano peticijom za premještanje na drugu
lokaciju, s tridesetak potpisa nezadovoljnih stanovnika koji žive u
neposrednoj blizini parka i smatraju da je inicijativa hvalevrijedna,
ali park treba smjestiti dalje od kuća, negdje gdje nikome neće
smetati. Kako je izvještavao Parentium.com, razlozi potpisnika su
bili buka kontinuiranog laveža i režanja pasa, ali i nesavjesno
ponašanje dijela vlasnika koji ne čiste za svojim ljubimcima koji tu
obavljaju nuždu.

Peticiji se drugom peticijom usprotivila porečka Udruga za zaštitu
životinja SOS Šape, a građani su u velikom broju (njih
devetstotinjak) dali potpis za opstanak parka upravo na tom mjestu
u Finidi. Obje su peticije predane u Grad, a o tom je problemu u
veljači prošle godine raspravljalo i Gradskog vijeće. Na sjednici su
iznešeni stavovi nezadovoljnih stanovnika, od kojih mnogi
iznajmljuju apartmane turistima te pitaju zašto je odabrana upravo
ta lokacija i zašto ih nitko nije obavijestio prije početka izgradnje.
Gradonačelnik Loris Peršurić je tom prigodom rekao da su
uređenje Vau parka pokrenuli s najboljim namjerama, nastojeći
prvenstveno zadovoljiti potrebe brojnih Porečana koji imaju pse, ali
i pružiti dodatni sadržaj za turiste koji sve više putuju sa svojim
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kućnim ljubimcima. Već je sama ideja izazvala oduševljenje
građana i prije početka izgradnje nije bilo primjedbi ni protivljenja,
kazao je, napominjući da su pri kraju s radovima. Najavio je i da će
radove privremeno zaustaviti (u tijeku je bilo postavljanje javne
rasvjete) i nastojati sve riješiti kroz razgovor s tamošnjim
stanovnicima.
Gradonačelnik Peršurić je tada upozorio i na problem vlasnika koji
ne čiste za svojim psima na cijelom području Poreča te podsjetio
da bi se svi trebali držati gradskog pravilnika o držanju kućnih
ljubimaca, ali i opće kulture. Naglasio je da će gotov Vau park imati
pravila koja će biti izložena na ulazu, da je pitanja buke i čistoće
moguće riješiti te da bi premještanje parka uvijek moglo izazvati
kritike i negativne primjedbe i na drugim lokacijama.
Iako u Gradu kažu da su lokaciju legalno utvrdili i da je ovaj objekt
prošao sve potrebne proceduralne korake, počevši od nadležnog
Mjesnog odbora Mate Balote i stručnjaka, u proteklom su se
razdoblju događale i vrlo ružne situacije, poput prijetnji trovanjem
pasa i verbalnih sukoba između njihovih vlasnika i stanara. No, čini
se da je sve to prošlost i da je s nedavnim sastankom u gradskoj
upravi došlo vrijeme za okretanje nove stranice.
Na naše pitanje što je na sastanku dogovoreno, odgovorili su nam
iz Upravnog odjela za komunalni sustav.
- Želja nam je da kroz razgovor i kompromis dođemo do
optimalnog rješenja koje bi zadovoljilo sve uključene strane.
Zato nam je drago da su za istim stolom bili prisutni svi uključeni u
projekt Vau parka i rješavanje postojeće problematike.
Spremni smo postavljanjem zvučnih barijera, sadnjom
brzorastućeg bilja, uvođenjem kućnog reda i ostalim prilagodbama
urediti trenutno rješenje na postojećoj lokaciji, istaknuto je u
odgovoru.
Sanja Arnold i Silva Servatzy, predsjednica i dopredsjednica
porečke Udruge za zaštitu životinja SOS Šape, koju je Grad
pozvao kao savjetnika za ovaj projekt, ustrajne su u mišljenju da
Vau park treba dovršiti tamo gdje je sad smješten, jer njegov je
smisao upravo unutar gradskih naselja. Radi se o ograđenoj
površini dimenzija “30 puta 50 metara” s desetak sprava i tri
ulaza/izlaza te dva međusobno odijeljena “boksa”, od kojih je jedan
namijenjen malim, a drugi većim psima. Naše sugovornice su
istaknule da je važno kompletirati ovaj objekt i, posebno, betonski
ogradni zidić kako se psi ne bi mogli provlačiti ispod ograde i
istrčati na cestu te tako stradati i ugroziti sudionike u prometu.
I dalje su na raspolaganju Gradu za podršku i sve savjete kako to
učiniti na korist korisnika parka i okolnih stanara – zaštitom
mrežama, ceradama i zelenilom od buke i pogleda te
postavljanjem tabli s kućnim redom koji svi trebaju poštovati.
Sugerirale su čak i postavljanje kamera uz pomoću kojih bi mogli
pronaći neodgovorne vlasnike i zabraniti im pristup parku.
- Pas je čovjekov najbolji prijatelj, veselje i učitelj odgovornosti za
djecu i cijele obitelji, vodi slijepe, spašava ljude u nevolji, vjerno je
društvo osamljenima, doprinosi ozdravljenju bolesnih... Sve više
ljudi pse drži u stanovima, a užurbani tempo života ne dozvoljava
im odlazak na udaljenija mjesta u prirodu. Prema zakonu, pse ne
bismo nigdje smjeli puštati bez povodca, osim na za to
predviđenim površinama. Stoga se svugdje u svijetu u civiliziranim
sredinama uređuju posebni parkovi u kojima se psi u sigurnosti i
bez da ikome smetaju mogu igrati i trčati, navikavati se na društvo
drugih pasa i ljudi, objasnile su, napominjući da pse teba odgajati i
školovati te da se njihovi vlasnici trebaju kulturno i savjesno
ponašati.
- Prvi Vau park u Poreču doista je razveselio brojne naše
sugrađane i pozitivno odjeknuo među našim turistima. Njime je
Grad Poreč, nakon aktiviranja skloništa za pse pri Veterinarskoj
bolnici Poreč i prvog skloništa za napuštene mačke u Hrvatskoj,
napravio novi korak u brizi za zaštitu životinja uređenjem ovog
parka. Naša udruga očekuje da će Vau park u Finidi brzo i
kvalitetno biti dovršen te da će biti tek prvi od niza takvih parkova u
našem gradu. To je jednako važno za sve buduće korisnike, kao i
za podizanje razine kulture odnosa prema životinjama na našem
području, na čemu naša udruga uporno radi, uz zbrinjavanje
napuštenih životinja. Novi takvi parkovi smanjit će pritisak na Vau
park u Finidi, a dobar su poticaj i za turističke tvrtke da ih urede
unutar svojih objekata, poručile su.
Predstavnik stanara Marino Ritoša kazao nam je da su umorni od
polemika i da se samo nadaju rješenju koje će zadovoljiti i vlasnike
pasa i susjede parka i cijelu zajednicu. Napomenuo je da o svemu
još treba razgovarati sa svojim susjedima i vidjeti jesu li svi složni u
takvom stavu.
- Još uvijek stoji moja ponuda da ću o vlastitom trošku izmjestiti
park na neku drugu javnu površinu, izvan naselja, gdje nikome
neće smetati. Međutim, prvenstveno želimo da se ova situacija što
prije riješi i nadamo se da će solucije koje je predložio Grad biti
efikasne, zaključio je u pomirljivom tonu, istaknuvši da i njegova
obitelj voli životinje te su i sami imali psića kad su o njemu mogli
kvalitetno brinuti.
Predsjednika MO-a Mate Balote Eugena Stanissu smo pitali zašto
nisu ovdašnje stanovnike izvijestili o odabranoj lokaciji prije
početka radova. Odgovorio je da je inicijativa za ovaj park došla
upravo od osobe koja živi u Finidi i odlučili su se za javnu površinu
na ulazu u naselje do koje je lako doći i uz koju je uređeno
prostrano parkiralište.
Cilj nam je bio isključivo ovom naselju dati dodanu vrijednost,
komunalnu opremljenost podignuti na višu razinu, pružiti nešto više
građanima, pa i njihovim turistima. Ovakvi uređeni parkovi s
poligonima za pse su dobrodošao sadržaj u urbanim sredinama u
brojnim europskim gradovima. Poštovali smo sve propisane
procedure i o svemu smo javnost izvještavali kroz medije. Stvarno
nismo očekivali naknadne pritužbe ni takav otpor i jako mi je žao
da je do svega toga došlo. I dalje ćemo razgovarati s našim
sugrađanima, pratiti razvoj događaja i uvođenje najavljenih rješenja
kako bi na kraju stvarno svi bili zadovoljni, kazao nam je Stanissa.
(dp)
Poveznice na ranije članke: ovdje.
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